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Chiritoiu: Sa nu revenim la acel sistem stupid în care subventionam toti

consumatorii si ne prefaceam ca energia e ieftina

Masurile de sprijin pentru consumatorii de energie ar trebui tintite doar catre cei vulnerabili, nu sa

revenim la acel sistem stupid când toata lumea era sprijinita si ne prefaceam ca energia e ieftina, a afirmat,

marti, Bogdan Chiritoiu, presedintele Consiliului Concurentei.

 

"E clar ca facem un efort exceptional lunile acestea, pentru ca situatia este exceptionala, dar, asa cum a spus si

ministrul Energiei, ne asteptam la o scadere din aprilie a pretului gazelor si acest lucru într-o anumita masura va

duce si la scaderea preturilor la electricitate. Dar problema ramâne, preturile mari la energie nu reprezinta ceva

strict trecator si în câteva luni ne întoarcem la situatia de acum 10 ani", a spus Chiritoiu, în conferinta "Criza

energetica - solutii la problemele momentului", organizata de DC News.

 

În opinia sa, trebuie puse la punct mecanisme care sa ajute la gestionarea situatiei consumatorilor vulnerabili.

 

"Dar fara sa revenim la acel sistem destul de stupid pe care îl aveam înainte, când încercam sa dam la toata lumea,

si cui avea nevoie, si cui n-avea nevoie, si sa ne prefacem ca energia e ieftina, când ea de fapt nu este deloc

ieftina", a spus oficialul Concurentei.

 

Daca toti consumatorii primesc ajutoare, ei nu vor mai fi stimulati sa utilizeze eficient si sa ia masuri de reducere a

consumului, a continuat el.

 

"Colaboram cu Guvernul pentru acest text (noua OUG pentru compensarea facturilor - n.r.) sa ne asiguram ca nu

este excesiv, adica dirijam bine ajutoarele si respectam legislatia europeana. ANRE supervizeaza modul cum se

factureaza, împreuna cu ANPC, iar noi suntem atenti la concurenta din piata si sa nu blocheze companiile migrarea

consumatorilor de la o oferta mai proasta la una mai buna", a spus Chiritoiu.

 

El a aratat ca institutia pe care o reprezinta a analizat si modul în care companiile respecta legislatia din domeniul

bransamentelor la retea, iar concluziile au fost ca, desi cerere exista, numarul bransarilor nu a crescut.

 

"Eu sunt convins ca unele companii nu si-au facut bine treaba, am vazut asta si la facturare, si la bransare. Dar,

daca vorbim de preturi, preturile sunt mari în România nu din cauza unui lucru incorect pe care îl face o institutie a

statului român sau o companie. Preturile cresc în toata Europa si este imposibil sa nu creasca si în România, pentru

ca Rusia nu livreaza gaze la nivelul din anii anteriori, aceasta este realitatea si inevitabil preturile cresc la gaze si

electricitate. Sunt convins ca multe companii nu si-au facut bine treaba, dar sa nu cautam acum tap ispasitor la noi

în curte, când realitatea depaseste granitele si fortele noastre. Nu putem noi în România sa obligam Rusia sa

livreze gaze si sa schimbam modul în care merg pietele din Europa. Deci o doza de realism trebuie sa avem", a

completat presedintele autoritatii de concurenta.

 

El a aratat ca asteptarea legitima a statului fata de marile companii este sa colaboreze corect cu autoritatile si,

atunci când exista o politica a statului, printr-un act normativ aprobat de Parlament, companiile sa colaboreze

pentru implementarea acelei strategii.

 

"Nu sa caute nod în papura sa nu aplice legea. Pentru ca orice om inteligent, orice avocat - si sunt multi inteligenti,

daca vor sa gaseasca nod în papura, o sa gaseasca, o sa spuna ca nu e o virgula bine pusa. E si datoria noastra, a

autoritatilor, sa îmbunatatim cadrul legal, dar este si datoria agentilor economici ca în mod loial sa colaboreze cu

noi si sa faca eforturi sa aplice legislatia. Acesta este un lucru pe care nu l-am vazut. Mi se pare ca multe dintre

companiile din piata noastra nu s-au zbatut deloc sa aplice legea privind bransamentele si sa aplice legea privind
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facturarea compensatiilor catre clienti, deci astept mai multa colaborare din partea acestor mari companii din

energie", a sustinut Chiritoiu. 
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